

REFERAT AF BESTYRELSESMØDE DEN 9. JUNI 2026

HOS IBEN KLÆSØE, KOKKEDAL

Deltagere: Bodil, Grete, Iben, Erling, Benno, Ole, Marianne og Søren

Afbud: Ingen

DAGSORDEN	REFERAT
1. Dagsorden	Godkendt
2. Referat af 2. februar	Godkendt
3. Opfølgning på Seniormesse og Årsmøder	Grænseforeningens stand på Seniormessen var velbesøgt, og flere tilkendegav interesse for sagen og foreningens arrangementer. Så der håb for evt. nye medlemmer. Det blev kort drøftet, hvilke lokale foreninger det evt. kunne være relevant at samarbejde med omkring foreningens arrangementer – fx museumsforeningen, menighedsråd m.v. De lokale afdelinger af Folkeuniversitet i Hørsholm og Fredensborg kunne også være mulige samarbejdspartnere – Iben undersøger. Erling orienterede om gode årsmøder præget af god stemning. Erling har videresendt årsmødeudgaven af Flensborg Avis, som giver et fint indtryk af de mange aktiviteter og arrangementer.
4. Lokalforeningens økonomi - status	Benno havde udarbejdet en fin oversigt over økonomien i forbindelse med de allerede afholdte arrangementer og de planlagte arrangementer i 2026. Oversigten viser et forventet underskud på årets arrangementer på 26.300 kr. Udover arrangements-økonomien har foreningen kontingentindtægter, samt udgifter til lokalforeningsmøder, sendemandsmøder, bestyrelsesmøder og abonnement på Flensborgs Avis. Denne del af økonomien forventes at give et lille overskud, der kan bidrage til arrangements-økonomien. Men med en saldo på bankkontoen pr. 1.6. på 60.152 kr. skal der alt andet lige – udover beslutningen om at flytte møderne til Selmersbo og øge deltagerbetalingen til møderne til 100 kr. –

	fortsat arbejdes med arrangementsøkonomien, hvis lokalforeningen skal leve mere end et par år.
5. Mulighed for tilskud fra lokalforeningspuljen	På det seneste sendemandsmøde blev der fra hovedforeningen opfordret til, at lokalforeningerne indsender ansøgninger til lokalforeningspuljen, da der sidste år ikke kom ansøgninger nok til at udmønte hele puljen. Erling orienterede om kriterierne for at få andel i lokalforeningspuljen, samt hovedbestyrelsens "linje" i udmøntningen. Forskellige muligheder for at søge puljen i 2027 blev drøftet, og det blev aftalt, at Grete, Marianne og Søren udarbejder et forslag til en møderække, der kunne danne grundlag for en ansøgning, som drøftes på næste bestyrelsesmøde.
6. Efterårets program og formidling heraf til medlemmerne	Der informeres alene via nettet og lokalaviserne, da det trykte program er afskaffet fra efteråret. Iben lægger information om efterårets arrangementer op i en række forskellige relevante Facebook-grupper, og sørger for oplæg til omtale i lokalaviserne. Herforuden udarbejder Erling en tekst om efterårets arrangementer og står for udsendelse af denne som mail til medlemmerne via medlemssystemet Collect. Erling har endvidere fået adgang til at lægge info om arrangementerne på Grænseforeningens hjemmeside. Erling undersøger muligheden for at få åbnet adgang til at lægge opslag på lokalforeningens Facebookside – Søren bistår ved behov.
7. Claus Mathiesen den 30. september	Aftalen med Claus Mathiasen om foredrag den 30. september på Selmersbo er på plads. Grete kontakter Sofielund omkring mulighed for køb af sandwich samt pris til arrangementet. Benno sørger for vin. Bodil henter nøglen til Selmersbo om tirsdagen før arrangementet. Benno aftaler med lederen af Selmersbo, hvornår Grete, Benno og Søren kan komme forbi og få en introduktion til AV-udstyr, køkken m.v.
8. Klaus Tolstrup Petersen den 25. november	Aftalen med Klaus Tolstrup Petersen er på plads. Taksten for foredraget er Folkeuniversitets takst, og udgifterne til overnatning deles med Frederiksborg lokalforening.
9. Frederiksborgs tur til Sydslesvig 14. – 17. September	Der er pt. tilmeldt 34 deltagere til turen. Der er stadig ledige pladser, hvilket Erling gør opmærksom på i medlemsmailen der udsendes via Collect.

10. Abonnement på Flensborg Avis	For at nedbringe lokalafdelingens udgifter er det tidligere aftalt at opsige det nuværende abonnement på Flensborg Avis, og overgå til det tilbud, hvor der gives rabat til den enkelte abonnent. De bestyrelsesmedlemmer der ønsker det, skal fortsat have mulighed for et abonnement på den digitale udgave af avisen betalt af lokalforeningen. Erling undersøger, hvad prisen bliver for de nye individuelle abonnenter, samt opsiger det nuværende.
11. Eventuelt	Erling orienterede om, at der forventes ansat en ny generalsekretær efter sommerferien. Erling orienterede videre om den besluttede fremtidige organisationsmodel for sekretariatet. Der blev forespurgt til muligheden for, at lokalbestyrelsen kan komme på besøg og se hovedkontoret. Erling undersøger. Fremtidige bestyrelsesmøder kan ikke afholdes i Sognegården. Forskellige alternative muligheder blev nævnt. Benno starter med at undersøge om møderne kan afholdes på Selmersbo. Stor tak til Iben for at lægge hus til og stå for en dejlig frokost.
12. Næste møde	Næste møde er mandag den 7/9 kl. 14.00. Fremtidige bestyrelsesmøder kan ikke afholdes i Sognegården. Forskellige alternative muligheder blev nævnt. Benno starter med at undersøge om møderne kan afholdes på Selmersbo